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                        Panel Physician Information 

 

In order to avoid unnecessary delays in the issuance of your immigrant visa, we are 
providing you with a list of the Consulate's designated panel physicians in Germany 
(see reverse).  You MUST make your own appointment for the medical examination 
at any one of the physicians' offices listed.  You do not need to have received your 
appointment letter in order to attend your medical examination.  NOTE: You do not 
need an appointment for the physicians in Frankfurt, they are open Monday, 
Tuesday and Thursday from 07:30 - 11:00.). 
 
Please bring the following documents with you to the examination: Valid passport, 
3 photographs (*for Frankfurt only 1 photograph is required), vaccination records, 
fee (varies, depending on which physician you go to) and tests/results of any 
disabilities or illnesses. 
 

 

 

                            Vertragsarzt Information 

 
Um unnötige Verzögerungen bei der Ausstellung Ihres Einwanderungsvisums zu 
vermeiden, finden Sie auf der Rückseite eine Liste unserer Vertragsärzte in 
Deutschland. Sie müssen sich an einen dieser Ärzte wenden und selbst einen Termin 
vereinbaren. Zur Vereinbarung des Termins für die medizinische Untersuchung ist es 
nicht erforderlich, dass Sie den Einladungsbrief zum Visainterview (Appointment 
Letter) erhalten haben. (HINWEIS: Sie brauchen keinen Termin für die Vertragsärzte 
in Frankfurt zu vereinbaren - die Öffnungszeiten sind Montag, Dienstag und 
Donnerstag von 07:30 bis 11:00 Uhr).  
 
Zur ärztlichen Untersuchung bringen sie bitte Folgendes mit: Gültiger Reisepass, 3 
Fotos (*in Frankfurt brauchen Sie nur ein Foto), Impfpass, Gebühr (unterschiedlich 
je nach der von Ihnen gewählten Arztpraxis) und Befunde von eventuellen 
schweren Krankheiten oder Behinderungen. 
 



FRN-IV-23(a) 
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INSTRUCTIONS FOR THE MEDICAL EXAMINATION - FRANKFURT 

 

Please note that immigrant visa applicants are responsible for arranging an examination by 

one of the approved physicians before the scheduled interview. (Medicals taken at Military 

Hospitals/Doctors or outside of Germany are not acceptable.) As the medical exam results are 

normally valid for 12 months, you should complete your examination as soon as possible.  You 

do not need to have received your appointment letter in order to attend your medical 

examination.  (The list of all panel physicians in Germany can be found on reverse side). 

 

You are not required to have a specific appointment to have your medical examination taken 

in Frankfurt.  Their opening hours for immigrant visa applicants are:  Mondays, Tuesdays and 

Thursdays between 07:30 and 11:00.  Please note that seating capacity in the waiting room is 

very limited.  We request therefore that only the visa applicant(s) go to the doctors (the total 

examination process can take up to 2 hours).  In addition to the documentation mentioned 

below, you must submit your passport and one extra photograph.   

 

The examination fee for visa applicants of 15 years of age and older is €140; for children under 

15 it is €55. (Fees vary from physician’s office to physician’s office, therefore if you wish to have 

your examination taken by another panel physician other than Frankfurt, we suggest you call to 

check prices beforehand.) 

 

 Applicants who are pregnant should provide a doctor's statement (and Mutterpass) stating the 

anticipated delivery date.  Applicants, who suffer or have previously suffered from a chronic 

illness or have had a serious operation in the past, should bring relevant medical reports with 

them and present them to the attending physician.  Please also take any important health 

records (such as immunization records, compulsory children's examination booklets, doctor's 

certificates for special preliminary tests, records of hospitalization, operations, accidents, etc.,) 

with you, as this will often save time and avoid referrals for additional tests.  Glasses or contact 

lenses should also be brought with you.  Please note that German health insurance companies 

will not reimburse the costs for this examination.  The fees for said medical examination can only 

be paid in cash (€) and you will be provided with an official receipt to show the exact amount 

paid. 

 

The examination for adults includes: 

 Background questions, blood tests, RPR for Syphilis, urine test, thorax x-ray, preparation of a 

complete examination report and a physical examination.  You may eat breakfast, as fasting 

beforehand is not required. 

 Proof of having received immunizations against vaccine-preventable diseases (see list).  

The required immunizations are administered according to certain age groups, and are listed 

on the attached document.  We advise you to read through the information very carefully and 

obtain any outstanding immunizations from your local physician prior to your medical 

examination for the immigrant visa.  Certain immunizations are covered by the German public 

health system.  Please note that some immunizations may not be administered if you have a 

serious illness or are pregnant.  This should be discussed with your local physician.  Only in 

exceptional cases will missing immunizations be injected during your medical examination and 

you will be required to pay these extra costs on the spot (non- reimbursable by the German 

public health system).  Therefore, you will save time, money and unnecessary delays, if you 

come prepared and bring your Immunization Records, proving that you have had all required 

immunization shots.  In some circumstances immunization may not be required if you have 

already had the disease.  If this should be the case, instead of the Immunization Record, please 

submit the laboratory test showing evidence of the requisite antibodies. 

 



WICHTIGE INFORMATION ZUR ÄRZTLICHEN UNTERSUCHUNG - FRANKFURT  

 

 

Bitte beachten Sie, dass Visaantragsteller die medizinische Untersuchung durch einen der 

Vertragsärzte vor dem vereinbarten Interviewtermin vornehmen lassen müssen (medizinische 

Untersuchungen seitens eines Militärkrankenhauses/-arztes oder außerhalb Deutschland 

vorgenommene Untersuchungen können nicht akzeptiert werden). Da die medizinische 

Untersuchung im Regelfall für 12 Monate gültig ist, sollten Sie diese baldmöglichst vornehmen 

lassen. Sie brauchen noch keinen Termin für das Interview erhalten zu haben, um die 

medizinische Untersuchung vornehmen lassen zu können (auf der Rückseite finden Sie die Liste 

der Vertragsärzte in Deutschland). 

 

Zur Vornahme der medizinischen Untersuchung in Frankfurt benötigen Sie keinen Termin. Die 

Öffnungszeiten für Einwanderungsvisa-Antragsteller sind: Montag, Dienstag und Donnerstag von 

07.30 bis 11.00 Uhr. Bitte beachten Sie, dass die Kapazitäten der Wartezimmer begrenzt sind. Wir 

bitten daher, dass ausschließlich der Visaantragsteller beim Arzt erscheint (die Untersuchung 

kann bis zu 2 Stunden dauern). Zusätzlich zu den in Folge genannten Unterlagen müssen Sie 

Ihren Reisepass und ein extra Foto vorlegen. 

 

Die Kosten der ärztlichen Untersuchung betragen je Antragsteller ab dem 15. Lebensjahr 

€140,00. Kinder unter 15 Jahren zahlen €55,00 (die Gebühren unterscheiden sich je nach 

Arztpraxis. Falls Sie die Untersuchung bei einem anderen, als dem Frankfurter Arzt vornehmen 

lassen, erkundigen Sie sich bitte vorab nach den Gebühren).  

 

Schwangere legen bitte eine ärztliche Bescheinigung über den voraussichtlichen 

Entbindungstermin vor (und den Mutterpass). Antragsteller, die an einer chronischen Krankheit 

leiden oder litten bzw. größere Operationen hatten, werden gebeten, die betreffenden 

medizinische Befunde zur Untersuchung mitzubringen und dem Arzt vorzulegen.  Bitte bringen Sie 

sämtliche wichtigen Gesundheitsnachweise mit zur Untersuchung (wie die Impfnachweise, 

Vorsorgeuntersuchungsbücher für Kinder, Befunde und Nachweise über Voruntersuchungen, 

Krankenhausaufenthalte, Operationen, Unfälle usw.), da Ihnen dies Zeit und Kosten für zusätzlich 

erforderliche Untersuchungen sowie das Nachsenden solcher Befunde einsparen wird. Brille 

sowie Kontaktlinsen sollten gleichfalls mitgenommen werden. Bitte beachten Sie, dass die 

gesetzlichen Krankenversicherungen die Kosten für diese Untersuchung nicht tragen. Die 

Gebühren können ausschließlich in bar (EUR) gezahlt werden und Sie erhalten eine Quittung 

über den gezahlten Betrag. 

 

Die Untersuchung für Erwachsene beinhaltet 

 Fragen zu Ihrem persönlichen Hintergrund, Bluttest, RPR Test auf Syphilis, Urintest, 

Röntgenuntersuchung des Brustkorbs, Erstellung eines vollständigen Untersuchungsberichtes 

sowie einer physischen Untersuchung. Sie dürfen vor der Untersuchung frühstücken, nüchternes 

Erscheinen ist nicht erforderlich. 

 Nachweis über Schutzimpfungen gegen Infektionskrankheiten (s. Impfliste). Die 

erforderlichen Schutzimpfungen richten sich nach Lebensalter und können der beiliegenden 

Liste entnommen werden. Wir empfehlen Ihnen, die Impfinformationen sorgfältig durchzulesen 

und evtl. fehlende Impfungen durch Ihren Hausarzt vor der medizinischen Untersuchung für den 

Visaantrag vornehmen zu lassen. Einige Impfungen werden seitens der Krankenversicherung 

gezahlt. Bedenken Sie, dass bei Schwangerschaft und schweren Erkrankungen einige 

Impfungen nicht gegeben werden dürfen. Dies sollte vorab mit Ihrem behandelnden Arzt 

besprochen werden. Fehlende Impfungen können nur im Ausnahmefall im Rahmen Ihrer 

ärztlichen Visauntersuchung vorgenommen werden und die Kosten hierfür müssen sofort gezahlt 

werden (werden nicht von der Krankenkasse erstattet). Sie ersparen sich also Zeit, Kosten und 

Verzögerungen, wenn Sie zur ärztlichen Untersuchung vorbereitet erscheinen und Ihren Impfpass 

mitbringen, sofern Sie alle Schutzimpfungen erhalten haben. Eine Impfung ist nicht erforderlich, 

wenn Sie die entsprechende Erkrankung früher durchgemacht haben. In diesem Fall legen Sie 

bitte anstelle der Impfbescheinigung den Laborbefund mit dem entsprechenden 

Antikörpernachweis vor. 
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PANEL PHYSICIANS IN GERMANY 
 

 
BERLIN: Dr. Ilka Knur 

 Dr. Heiko Zürcher 

 im Ärztehaus am Europa-Center 

 Nürnberger Straße 67 

 10787 Berlin 

 Tel: 030-212 80480; Fax: 030-212 80489 

 Email: service@ihr-aerztehaus.de 

 Website: www.ihr-aerztehaus.de 

 

 

DORTMUND: Dr. Torsten Pollmann 

 Kreuzstraße 33 

 44139 Dortmund 

 Tel: 0231-125336; Fax: 0231-103943 

 Email: info@dr-pollmann.de 

 Website: www.dr-pollmann.de 

 

FRANKFURT: Dr. Johannes Abel 

 Dr. Harald Schulte  

 Dr. Antje Seegebarth 

 Ulmenstraße 43 

 60325 Frankfurt am Main 

 Tel: 069-97204316; Fax: 069-97205338 

 Email: Sekretariat@Abel-Schulte.de 

 Website: www.internisten-im-westend.de 

 

FREIBURG: Dr. Konrad Rosset 

 Schwarzwaldstraße 1 

 79117 Freiburg 

 Tel: 0761-72851; Fax: 0761-702920 

 Email: praxis@rosset-freiburg.de 

 Website: www.rosset-freiburg.de 

 

HAMBURG: Dr. Felix Thuneke  

 Dr. Simone Henne 

 Oderfelder Straße 6 

 20149 Hamburg 

 Tel: 040-476086/87; Fax: 040-4605092 

 Email: praxis@klosterstern.info  

 Website: www.internisten-am-klosterstern.de 

 

MÜNCHEN: Dr. Georg Kiechle 

 Dr. Karl-Friedrich Holtz  

 Hess Straße 72 

 80798 München 

 Tel: 089-52314102; Fax: 089-52314103 

 Website: http://www.arzt-schwabing.de/ 
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